

تتلخص تعديلات مواد النظام الأساسي المقترحة فيما يلي:-

01

تعديل المادة الأولى من

"تحول طبقاً لهذا النظام وأحكام نظام الشركات الصادر بالمرسوم الملكي رقم (م/3) وتاريخ 28/01/1437 هـ ولوائحه الشركة العربية لخدمات الانترنت والاتصالات (شركة ذات مسؤولية محدودة) المقيدة بالسجل التجاري بمدينة الرياض برقم 1010183482 وتاريخ 30/05/1417 هـ من شركة ذات مسؤولية محدودة إلى شركة مساهمة سعودية مغلقة، وفقاً لما يلي:"

إلى

" تحول طبقاً لهذا النظام وأحكام نظام الشركات الصادر بالمرسوم الملكي رقم (م/3) وتاريخ 28/01/1437 هـ ولوائحه الشركة العربية لخدمات الانترنت والاتصالات، المقيدة بالسجل التجاري بمدينة الرياض برقم 1010183482 وتاريخ 30/05/1417 هـ من شركة مساهمة سعودية مغلقة إلى شركة مساهمة سعودية مدرجة، وفقاً لما يلي:"

02

تعديل المادة الثالثة وذلك بإضافة الأنشطة التالية:

- 1- الصناعات التحويلية
- 2- نشاط الانشطة المهنية والعلمية والتقنية.
- 3-تجارة الجملة والتجزئة وإصلاح المركبات ذات المحركات والدراجات النارية
- 4-تركيب أنظمة الرصد والمراقبة البيئية المستمرة وغير المستمرة.
- 5-صيانة وتشغيل أنظمة الرصد والمراقبة البيئية المستمرة وغير المستمرة.
- 6-إختبار وقياس المؤشرات البيئية وتشغيل مختبرات للهواء.
- 7-إستشارات بيئية.
- 8-لبيع بالجملة لأنظمة الرصد والمراقبة البيئية ويشمل الاستيراد

03

تعديل المادة الثالثة عشر من

" لا يجوز تداول الأسهم التي يكتب بها المساهمون إلا بعد نشر القوائم المالية عن سنتين ماليتين لا تقل كل منهما عن اثني عشر (12) شهراً من تاريخ صدور قرار بتحول الشركة، أو بعد الحصول على موافقة الجهة المختصة بخلاف ذلك. ويؤشر على صكوك هذه الأسهم بما يدل على نوعها وتاريخ تحول الشركة والمدة التي يمنع فيها تداولها، ومع ذلك يجوز خلال مدة الحظر نقل ملكية الأسهم وفقاً لأحكام بيع الحقوق من أحد المساهمين إلى مساهم آخر أو من وريثة أحد المساهمين في حالة وفاته إلى الغير أو في حالة التنفيذ على أموال المساهم المعسر أو المفلس، على أن تكون أولوية امتلاك تلك الأسهم للمساهمين الآخرين، وتسري أحكام هذه المادة على ما يكتب به المساهمون في حالة زيادة رأس المال قبل انقضاء مدة الحظر."

إلى

" أسهم الشركة قابلة للتداول وفقاً لنظام السوق المالية و اللوائح والقواعد والتعليمات الصادرة من هيئة السوق المالية".

04

تعديل الرابعة والعشرون من:-

" يجتمع مجلس الادارة 4 مرات على الأقل في السنة بناءً على دعوة من رئيسه، وتكون الدعوة مشتملة على جدول الأعمال، وعلى الرئيس دعوة المجلس للاجتماع اذا طلب ذلك اثنان من الأعضاء، وتعدّد اجتماعات المجلس في مركز الشركة او في أي مكان اخر يعينه رئيس المجلس، وللمجلس ان يدعو لحضور جلساته من يرى الاستعانة بمعلوماتهم او خبرتهم دون ان يكون لهم حق التصويت، ويجوز عقد اجتماعات المجلس واشتراك عضو المجلس في مداولاته والتصويت على قراراته بواسطة وسائل التقنية الحديثة، مع مراعاة الضوابط المنظمة لذلك".

إلى

" يجتمع مجلس الادارة 4 مرات على الأقل في السنة بناءً على دعوة من رئيسه، وتكون الدعوة مشتملة على جدول الأعمال، وعلى الرئيس دعوة المجلس للاجتماع اذا طلب ذلك اثنان من الأعضاء، وتعدّد اجتماعات المجلس في مركز الشركة او في أي مكان اخر يعينه رئيس المجلس، وللمجلس ان يدعو لحضور جلساته من يرى الاستعانة بمعلوماتهم او خبرتهم دون ان يكون لهم حق التصويت، ويجوز عقد اجتماعات المجلس واشتراك عضو المجلس في مداولاته والتصويت على قراراته بواسطة وسائل التقنية الحديثة، مع مراعاة الضوابط المنظمة لذلك، ولمجلس الإدارة أن يصدر قرارات بالتصريح في الأمور العاجلة يعرضها على الأعضاء متفرقين، ما لم يطلب أحدهم كتابةً عقد اجتماع المجلس للمداولة فيها. وتعرض هذه القرارات على المجلس في أول اجتماع تالي له".

05

تعديل المادة السابعة والثلاثون (من)

"تصدر القرارات في الجمعية التحويلية بالأغلبية المطلقة للأصهم الممثلة فيها وتصدر قرارات الجمعية العامة العادية بالأغلبية المطلقة للأصهم الممثلة في الاجتماع، كما تصدر قرارات الجمعية العامة غير العادية بأغلبية ثلثي الأصهم الممثلة في الاجتماع، إلا إذا كان قراراً متعلقاً بزيادة رأس المال أو تخفيضه أو بإطالة مدة الشركة أو بطلها قبل انقضاء المدة المحددة في نظامها الأساس أو باندماجها مع شركة أخرى فلا يكون صحيحاً إلا إذا صدر بأغلبية ثلاثة أرباع الأصهم الممثلة في الاجتماع".

إلى

"تصدر قرارات الجمعية العامة العادية بالأغلبية المطلقة للأصهم الممثلة في الاجتماع، كما تصدر قرارات الجمعية العامة غير العادية بأغلبية ثلثي الأصهم الممثلة في الاجتماع، إلا إذا كان قراراً متعلقاً بزيادة رأس المال أو تخفيضه أو بإطالة مدة الشركة أو بطلها قبل انقضاء المدة المحددة في نظامها الأساس أو باندماجها مع شركة أخرى فلا يكون صحيحاً إلا إذا صدر بأغلبية ثلاثة أرباع الأصهم الممثلة في الاجتماع.

كما يجوز عقد اجتماعات الجمعية العامة للمساهمين واشتراكهم في مداولتها والتصوت على بنودها وقراراتها بواسطة وسائل التقنية الحديثة وحسب الضوابط التي تضعها الجهات المختصة".

06

تعديل المادة الاربعون (قبل التعديل)

"تشكل بقرار من الجمعية العامة العادية لجنة مراجعة مكونة من أربعة (4) أعضاء من غير أعضاء مجلس الإدارة التنفيذيين سواء من المساهمين أو غيرهم ويحدد في القرار مهمات اللجنة وضوابط عملها ومكافآت أعضائها".

إلى

"تشكل بقرار من الجمعية العامة العادية لجنة مراجعة مكونة من ثلاثة إلى خمسة أعضاء من غير أعضاء مجلس الإدارة التنفيذيين سواء من المساهمين أو غيرهم. ويحدد في القرار مهمات اللجنة وضوابط عملها ومكافآت أعضائها، وإذا شغل مركز احد أعضاء لجنة المراجعة كان لمجلس الإدارة ان يعين عضواً مؤقتاً في المركز الشاغر على ان يكون ممن تتوافق فيهم الخبرة والكفاية لشغل العضوية، وحب ان تبلغ بذلك الهارة وكذلك هيئة السوق، العالية خلال خمسة ايام عمل من تاريخ التعيين، وان يعرض التعيين على الجمعية العامة العادية في اول اجتماع لها ويكمل العضو الجديد مدة سلفه".

07

تعديل الفقرة السادسة من المادة الثامنة والاربعون

(من)

يجوز للشركة توزيع أرباح مرحلية على مساهميها على أساس نصف سنوي أو ربع سنوي بقرار من مجلس الإدارة إذا كان المركز المالي للشركة يسمح بذلك وتوفير السيولة وفقاً للضوابط والإجراءات التي تحددها الجهة المختصة.

إلى

يجوز للشركة توزيع أرباح مرحلية على مساهميها على أساس نصف سنوي أو ربع سنوي بقرار من مجلس الإدارة إذا كان المركز المالي للشركة يسمح بذلك وتوفير السيولة وفقاً للضوابط والإجراءات التي تحددها الجهة المختصة وذلك بناء على تفويض صادر من قبل الجمعية العامة العادية لمجلس الإدارة بتوزيع أرباح مرحلية".

The amendment of articles of the Bylaw is as follows:

01

Amendment of **Article 1 from:**

“According to Solutions bylaw and the provisions of the Companies Law issued by Royal Decree No. (M/3) dated 28/01/1437 and its regulations, Arabian Internet and Communication Services Company (a limited liability company) registered in the Commercial Registry in Riyadh No. 1010183482 dated 05/30/1417 has been transferred from a limited liability company to a closed Saudi joint stock company, according to the following”.

Into

“According to Solutions bylaw and provisions of the Companies Law issued by Royal Decree No. (M/3) dated 28/01/1437 and its regulations, Arabian Internet and Communication Services Company, registered in the Commercial Register in Riyadh No. 1010183482 dated 05/30/1417, has been transferred from a closed Saudi joint stock company to a listed Saudi joint stock company, as follows:

02

Amendment of **Article 3** By adding the following activities:

- 1- Manufacturing
- 2- Professional, scientific and technical activities.
- 3- Wholesale and retail trade; repair of motor vehicles and motorcycles.
- 4- Installation of continuous and non-continuous environmental monitoring systems.
- 5- Maintenance and operation of continuous and non-continuous environmental monitoring systems.
- 6- Test and measurement of environmental indicators and operation of air labs.
- 7- Environmental consulting activities.
- 8- Wholesale of environmental monitoring and control systems including import.

03

Amendment of **Article 13 from:**

The shares subscribed by shareholders can not be traded except after the financial statements have been published for two financial years, each of which is not less than twelve (12) months from the date of issuing a decision to transform the company, or after obtaining the approval of the competent authority to the contrary. The bonds of these shares are indicated with an indication of their type, the date of the company's transformation, and the period during which trading is prohibited. However, during the prohibition period, the ownership of shares may be transferred in accordance with the provisions of the sale of rights from one of the shareholders to another shareholder or from the heirs of one of the shareholders in the event of his death to a third party or in the event of Execution on the funds of the insolvent or bankrupt shareholder, provided that the priority of owning those shares is for other shareholders, and the provisions of this article shall apply to what the shareholders subscribe to in the event of an increase in the capital before the expiry of the prohibition period.

Into

“The company shares shall be negotiable in accordance with the Capital Market Law alongside the regulations, rules, and directions issued from the Capital Market Authority”.

04

Amendment of **Article 24 from**

The board of directors shall be convened at least 4 times a year upon an invitation by the Chairman. Such invitation shall also contain the agenda. The board chairman shall invite for a meeting if so requested by any two (2) Board members. Board meetings shall be held at the company head office or at any other place the chairman selects. Besides, the Board may invite whomever it considers helpful for their information or experience, and those invitees shall not be entitled to vote at such meetings. A Board meeting may be held and a Director may take part in its deliberations and vote at proposed resolutions using one of the modern technological means subject to the regulating directives.

Into

The board of directors shall be convened at least 4 times a year upon an invitation by the Chairman. Such invitation shall also contain the agenda. The board chairman shall invite for a meeting if so requested by any two (2) Board members. Board meetings shall be held at the company head office or at any other place the chairman selects. Besides, the Board may invite whomever it considers helpful for their information or experience, and those invitees shall not be entitled to vote at such meetings. A Board meeting may be held and a Director may take part in its deliberations and vote at proposed resolutions using one of the modern technological means subject to the regulating directives, and the Board of Directors may issue resolutions by passing an urgent matters by presenting them to the members separately, unless one of them requests in writing to hold a meeting of the Board for deliberation. These decisions are presented to the Board in its first following meeting.

05

Amendment of **Article 37 from:**

“Resolutions of the ordinary general assembly shall be adopted by an absolute majority of the shares represented thereat. Resolutions of the extraordinary general assembly shall be adopted by a majority vote of two thirds of the shares represented at the meeting. However, if the resolutions to be adopted is related to increasing or reducing the capital, extending the company’s term of existence, dissolving the company prior to the expiry of the period specified therefor under this incorporation document or merging the company with another company, then such resolutions shall be valid only if adopted by a majority of $\frac{3}{4}$ (three-quarters) of the shares represented at the meeting”.

Into

“Resolutions of the ordinary general assembly shall be adopted by an absolute majority of the shares represented thereat. Resolutions of the extraordinary general assembly shall be adopted by a majority vote of two thirds of the shares represented at the meeting. However, if the resolutions to be adopted is related to increasing or reducing the capital, extending the company’s term of existence, dissolving the company prior to the expiry of the period specified therefor under this incorporation document or merging the company with another company, then such resolutions shall be valid only if adopted by a majority of $\frac{3}{4}$ (three-quarters) of the shares represented at the meeting, **General Assembly meetings may also be held for shareholders and their participation in its deliberations and voting on its items and resolutions through modern technology means and in accordance with the controls established by the competent authorities”.**

06

Amendment of **Article 40 from:**

By a decision of the Ordinary General Assembly, an audit committee consisting of **four (4)** members who are not members of the executive board of directors, whether shareholders or others, shall be formed. The decision defines the committee’s tasks, its work regulations, and the remuneration of its members

Into

“An audit committee shall be formed by a resolutions of the ordinary general assembly. Such committee shall comprise from **3 to 5** members who shall be non-executive Board Directors, whether from shareholders or the others. Such resolutions shall determine the duties of the committee, its functioning controls, and remunerations of its members. **In case of a position of the Audit committee member becomes vacant, the Board of Directors may appoint a member in the vacant position temporarily, and such appointment shall be for who has the necessary experiences and sufficiency to fill such position. The Ministry and the Capital Market Authority must be notified of such appointment within a period of five (5) business days as of the date of appointment. In addition, such appointment is to be put forward before the first meeting of the ordinary general assembly for endorsement. And new member to complete the term of his predecessor”.**

07

Amendment clause 6 of **Article 48 from:**

The company may distribute interim dividends to its shareholders on a semi-annual or quarterly basis by a decision of the board of directors if the financial position of the company permits this and liquidity is available in accordance with the regulations and procedures set by the competent authority.

Into

The company may distribute interim dividends to its shareholders on a semi-annual or quarterly basis by a decision of the board of directors if the financial position of the company permits this and liquidity is available in accordance with the regulations and procedures set by the competent authority. **Upon the Ordinary General assembly authorization to the Board of Directors to distribute an interim dividends.**